
  
 

 Acta de reunió del Grup “ Foment del voluntariat” 
Núm. de sessió: 9/2020 

Data:  17/02/2020 
Hora de començament: 13.00h  

Hora d’acabament: 14.30h 
Lloc: Oficina Jove Comarcal 

 

Assistents: 
 

• P.P. - Referent del CIS Àngel Olaran. 
• J.S. - Referent  de l’espai social de Catalunya- La Pedrera 
• L.S. - Representant  ASPID 
• T.G. – Ciutadania 
• S.R – Ciutadania 
• J.A. – Representant AFA Pla d’Urgell (Ass. Alzheimer) 
• JM.R. - Voluntari Creu Roja el Pla d’ Urgell 
• M.LL – Oficina Jove Pla Urgell 
• L.M. – Referent del C.P.A. 
• M.P. - Secretària del Consell Social de Mollerussa 
• M.C. – Representant Servei de Rehabilitació Comunitari 

 
 
Excusen la seva presència: 
 

• E.M. – Referent de Càrites Parroquial Mollerussa 
• A.P. – Referent CPNL 
• X.M. – Tècnica d’igualtat, ciutadania i migracions – Ajuntament  Mollerussa 
• C.T. – Referent Casal Municipal per a la Gent Gran 
• E.T. – Referent ACUDAM 
• C.F. - Referent Salut Comunitària - Cap Mollerussa 

 
 
Ordre del dia 

 
1. Presentació nova incorporació al Consell Social de Mollerussa.  
2. Informació baixes i canvis al Consell. 
3. Aprovació de l’acte anterior. 
4. Exposició de temes oberts_2019 
5. Precs i preguntes.   

 

Desenvolupament de la sessió i acords al respecte 
 

1. S’informa de que el Centre de Rehabilitació de salut Mental (adherits al Hospital 
Santa Maria de Lleida) s’instal·la a Mollerussa i estan interessats en accedir al Consell 
Social de Mollerussa. M.C., com a representant es presenta i presenta l’associació.  
 

2. J.G. deixa de ser la Referent Salut Comunitària - Cap Mollerussa i s’informa de que la 
nova incorporació serà C.F. 
S.R. informa que dins del Consell s’hi mantindrà fins Juny i després ho deixarà, 
encara que mantindrà el voluntariat i col·laboracions puntuals. 
 

3. S’ha aprova l’acta anterior. 
 

4. S’inicia amb la intervenció de M.P.: 
 
Presenta les línies d’actuació que s’han començat en referencia a la VAI i que es van 
pactar en anteriors sessions del Consell. La creació de dues sub-comissions, una 



  
 

portarà la VAI als centres educatius i la segona en actes on pot estar la VAI ( con la 
Festa “Viu la Diversitat” i el parc de Nadal). 
Explica els motius de la demora del calendari dels tallers VAI escolars: Per poder 
realitzar s’ha de passar pel pla educatiu d’entorn i la persona encarregada d’aquest 
projecte va deixar el seu càrrec i s’ha tardat dos mesos en hagué un nou 
representat. La nova persona, A.V. , s’ha implicat molt en el projecte i junt amb la 
X.M. s’ha pogut realitzar el calendari (s’adjunta com annexa). 
En el calendari s’ha pogut aplicar peticions que ja van fer membres del Consell 
Social: 
 

• El taller no es realitzarà a hores del patí dels infants. 
• Els alumnes de 4t, que ja han fet el taller, s’implicaran al taller amb els 

alumnes de 3r. 
 

També informa de que s’està demanant més material per la VAI a la Diputació, a 
més del pressupost intern dirigit ja a material. 
 
M.P. obre debat de si es vol una VAI real per anar als actes i les seves 
característiques i petició de pressupost: 
 

- M.P. pregunta al fòrum si la VAI ha de ser un actor/actriu, només una 
persona, de quines característiques i quin tipus roba ha de duu. 

- S.R. indica que no li agrada la idea d’un personatge real,  ja que creu que es 
millor mantenir-la com idea i no pas com un personatge. 

- J.S. Defensa que la idea del personatge real es positiu sempre que s’utilitzi 
puntualment com a motor extern (posa com exemple “Capità enciam”, 
personatge heroic fictici, ideat per TV3 en els anys 90 per transmetre els 
idealismes ecològics.). També creu que la VAI podria ajudar en el Banc 
d’Aliments. 

- L.S. creu que la VAI potser tant una persona amb diversitat funcional, com 
un infant o una persona gran, per visibilitzar la diversitat. També indica que 
no cal que la persona que sigui la VAI sigui actor o actriu professional sinó 
que sigui un voluntari d’alguna de les associacions. 

- JM.R. S’adhereix a la idea de L.S. i a més indica que el llenguatge de la VAI 
ha de ser actual. També apunta, com a motor extern, la aparició de la VAI al 
món virtual. 

- J.A. creu que s’ha de tenir cura de no caure en un personatge ridícul que 
malmeti l’ideari que es vol transmetre. 

- M.C. Creu que el disseny el pot realitzar algú dels sastres o modistes 
relacionats amb el Museu de vestits de paper de Mollerussa. A més aporta de 
que en les escoles es pugui realitzar una consulta entre els alumnes de cada 
escola per escollir quin alumne farà aquell any de VAI a la seva escola. 

- T.G. proposa que l’uniforme de la VAI es pugui fer de Goma Eva. 

M.P. recull les propostes amb les següents idees i acords: 

• VAI podrà ser representada per infants, adults o gent amb diversitat funcional. 
• Ha de haver un uniforme amb un material fàcil de gestionar i econòmic, tipus goma 

eva o d’altres.  
• Per poder tenir un disseny acurat, es parlarà amb ACUDAM i Terres de Ponent ja que 

es coneix, per altres projectes anteriors, que té gent molt artística. Tothom del 
consell està convidat a acompanyar a M.P. el dia que es faci la visita en aquests 
espais, per demanar la seva col·laboració. 

• Es convida a tothom del consell a participar en els taller de la VAI. Qui vulgui 
participar, que enviï un correu electrònic al correu del consell social fins el dia 28 de 
Febrer. Qui hi participi, se’l convocarà a una reunió a principis de Març. 



  
 

• S’informarà  a tots els components del consell Social de Mollerussa, Grup “ Foment 
del voluntariat”, del desenvolupament de la sessió per poder decidir si volen 
participar. 

• Alguns assistents comencen a confirmar assistències i es pren nota, encara que es 
recorda que han de confirma via correu electrònic del consell social fins el dia 28 de 
Febrer. 

Confirmacions d’assistència als tallers 
escolars VAI 

L.S.  L’Escola Les Arrels i 
l’Escola Pompeu Fabra als 
taller a partir de les 11h. 

T.G Pot anar a totes 
S.R. Pot anar a totes menys a 

l’escola Pompeu Fabra. 
M.C. Intentarà confirmar a algú 

del seu equip per que 
vingui, no saben si com 
observadors o com 
participants. 

J.S. Ja confirmarà a quins pot 
venir. 

 
 
 

5. P.P. Vol saber qui fa un seguiment de que fan les escoles després dels tallers de la VAI. 
M.P. li respon que després es va parlar amb les escoles, i les escoles van donar un 
retorn. L’Escola El Carme ha informat de que fan la mediació del pati amb les ulleres de 
la VAI. Les altres escoles informen de que no han realitzat cap taller més relacionat. 
Igualment s’intentarà que l’equip del PEE doni un cop de mà per que les escoles 
col·laborin més, encara que es recalca que no es pot obligar. 
 
P.P. Vol saber per que no hi ha associacions joves dins el Consell Social. M.P. li informa 
de que s’han fet actuacions per convidar-los a fer-se part però han sigut declinades per 
falta de disponibilitat. M.LL. indica que estan molt implicats amb moltes taules joves i 
possiblement no poden assumir més activitats, així que com a solució M.LL. es posarà 
en contacte amb ells a través de les taules que gestiona per poder aconseguir 1 
representant d’aquestes associacions faci una presa de contacte i a veure com es 
poden fer col·laboracions, encara que siguin puntuals. 
 
T.G. proposa que la VAI s’introdueixi al Casal d’estiu de Mollerussa. M.LL. respon que 
parlarà amb Qualia, que són qui porten aquest Casal, per proposar una reunió amb 
representants del Consell Social per poder pactar la introducció de la VAI. 
 
J.S. proposa una actuació el “dia del voluntariat” per donar visibilitat a la VAI i alhora 
fer quelcom per agrair la tasca dels voluntaris. 
 
La sessió finalitza a les 14:30h. 
 
  



  
 

Annex 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

Centre escolar de 
Primària Data proposada Horari Taller Nombre 

d’alumnes 

Col·legi El Carme 15/4/2020 
9.30h a 11h 

 
11.30h a 13h 

75 / dos grups 

Ignasi Peraire 24/4/2020 
9h a 10.30h 

 
11h a 12.30h 

50 / dos grups 

Siloé 21/4/2020 10h a 11h 22 

Escola Les Arrels 22/4/2020 11h a 12.30h 26 

Escola Pompeu 
Fabra 7/5/20 – 8/5/20 15h a 16.30h 53 / dos grups 


